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§ 5-6, 12-14 

Justerat 13 november 2018, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Jan Jönsson (L)  Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Ordförande   Vice ordförande 
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Protokoll fört vid socialnämndens 
sammanträde 13 november 2018 

Tid: 

Kl. 17:00–17:30 

Dragning 17:35-18:00 

Plats: 

Konferensrum Storfors, Storforsplan 36 i Farsta 

Närvarande: 

Se sid. 4 i protokollet 

 

§ 1-4, 7-11 

Justerat 23 november 2018, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Jan Jönsson (L)   Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Ordförande    Vice ordförande 
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Närvarande 

Beslutande  

Ledamöter 

Jan Jönsson (L), ordförande 

Alexandra Mattsson Åkerström (V) vice ordförande 

Andréa Ström (M), från § 2  

Christina Elffors Sjödin (M) 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Frida Johansson Metso (L) 

Dan Guillou (MP) 

Rana Carlstedt (S) 

Mia Sundelin (S)  

Claes Elmgren (S) 

Anna Rantala Bonnier (Fi) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Eva Solberg (M) för Johan Brege (M) 

Inga-Lill Persson (L) för Isabel Smedberg Palmqvist (L)  

 

Övriga närvarande 
Ersättare 

Birgitta Thulin (M) 

Stephan Gullberg (MP) 

Ylva Wahlström Ödmann (MP) 

Claes Nyberg (C) 

Amne Ali (S)  

Emil Adén (S) 

Jackie Nylander (V) 

 
Tjänstemän 

Peter Svensson, tf. förvaltningschef 

Jenny Swärd, avdelningschef 

Veronica Wolgast, avdelningschef, ej § 12-14 

Lisa Cadenius, avdelningschef, ej § 12-14 

Ingela Kristiansson, tf avdelningschef  

Mona Thorin, enhetschef, ej § 12-14 

Maria Adell, nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2018-11-13 
 Sida 6 (26) 

 

§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Jan Jönsson (L) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan.  
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§ 2 

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Jan Jönsson (L) och vice ordförande Alexandra 

Mattsson Åkerström (V) får i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras fredag 23 november 2018.  
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Förvaltningen informerar om att tidigare förvaltningschef Gillis 

Hammar har slutat och börjar sin tjänst som biträdande 

stadsdirektör. Tillförordnad förvaltningschef är Peter Svensson.   

 

Dragning av Rúna í Baianstovu, Lektor vid Örebro Universitet.  

Muntlig lägesrapport - kartläggningen av hedersrelaterat våld och 

förtryck i Stockholm, Göteborg och Malmö. Dragningen förläggs 

efter sammanträdet.   
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§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Vice ordförande Alexandra Mattsson Åkerström (V) ställer en fråga 

angående föreningen Ny Gemenskap och deras verksamheter. Peter 

Svensson svarar från förvaltningen att en kontinuerlig dialog förs 

med föreningen angående annan verksamhet som kan 

tillhandahållas i lokalerna. En skrivelse har inkommit som 

förvaltningen kommer att svara på.   



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2018-11-13 
 Sida 10 (26) 

 

§ 5 

Inför ett våldspreventivt centrum 

Svar på remiss från Kommunstyrelsen Dnr: 2018:906 

Dnr 1.7.1–310/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart.  

 

Ärendet 

Lotta Edholm från Liberalerna (L) föreslår i en skrivelse till 

kommunstyrelsen att den uppdrar åt stadsledningskontoret att i 

samverkan med berörda nämnder och bolag utreda införandet av ett 

våldspreventivt centrum i Stockholm. Syftet med ett våldspreventivt 

centrum skulle enligt författaren till skrivelsen vara att genom 

samlokalisering av socialtjänsten och polisen för att i samverkan 

med skola och andra offentliga aktörer samarbeta, dela med sig av 

kunskap och skaffa sig en gemensam lägesbild, prioritering och 

målsättning. Förvaltningen bedömer att det finns många aspekter att 

ta hänsyn till för att kunna ta ställning till om staden ska införa 

våldspreventiva centrum. Avgörande för frågan är polisens 

inställning till en samlokalisering liknande den i Botkyrka kommun. 

På stadsövergripande nivå pågår strategiskt brotts- och 

våldspreventivt och trygghetsskapande arbete inom många olika 

utvecklingsområden i samverkan mellan socialtjänsten, polisen, 

förskolan, skolan, hälso- och sjukvården, fält, fritid och 

civilsamhället. Samarbete sker på både regional och lokal nivå i 

form av tvärprofessionella förebyggande och tidiga insatser samt 

trygghetsskapande insatser för att avhjälpa sociala problem 

relaterade till bland annat våld. Förstärkt och förbättrad samordning 

är välkommet samtidigt som det samverkansarbete som sker idag 

behöver ges fortsatt utrymme att fortgå och fördjupas.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 25 

oktober 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. Ordförande fick nämndens godkännande om 

att förklara paragrafen för omedelbart justerad. 
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§ 6 

Färdplan för ett Stockholm för alla – en rapport från 

kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm 

Svar på remiss från Kommunstyrelsen 2018:911 

Dnr 1.7.1–392/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att överlämna socialförvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

2. Socialnämnden beslutar att omedelbart justera  

 

Särskilt uttalande  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl. Ledamot 

Rana Carlstedt (S) mfl samt ledamot Anna Rantala Bonnier (F!) 

lämnar följande särskilda uttalande. 

 

Under den gångna mandatperioden har majoritetens 

huvudmålsättning varit ett Stockholm för alla, minskade klyftor och 

segregation i vår stad och jämlika livschanser oavsett var i staden 

medborgarna bor eller vilken del av världen de har sina rötter. 

Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm har med sina 

rapporter belyst ojämlikhetens geografi och orsaker i vår stad och 

med forskningsbaserade metoder pekat ut förslag till åtgärder. 

 

Färdplanen som presenteras i kommissionens slutrapport ger oss en 

karta till de vägar vi kan och bör välja för att skapa nya och bättre 

möjligheter i livet för Stockholms alla invånare. Den kunskap vi nu 

besitter förpliktigar i form av framtida politiska ställningstaganden. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl. Ledamot 

Rana Carlstedt (S) mfl samt ledamot Anna Rantala Bonnier (F!) 

reserverar sig mot nämndens förslag till beslut till förmån för 

förvaltningens förslag.  

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet en Färdplan för ett 

Stockholm för alla – en rapport från kommissionen för ett socialt 

hållbart Stockholm till samtliga stadsdelsnämnder och 

facknämnder. Färdplanen innehåller analyser och förslag för att 

stärka människors utveckling, hälsa och livschanser inom de fyra 

målområdena uppväxt och utbildning, arbete och företagande, 

boende och stadsmiljö, samt demokrati och trygghet. Inom varje 

målområde föreslås strategier tillsammans med en diskussion om 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2018-11-13 
 Sida 12 (26) 

 

prioriterade etappmål som har ett längre perspektiv än budgetens 

ettåriga, men kortare än till år 2040. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att erfarenheter, kunskap och 

forskning samlas ihop utifrån kommissionens arbete. Resultatet 

visar på vilka utmaningar som finns i likhet med rapporten 

Skillnadernas Stockholm samtidigt som det arbete som redan sker 

inom staden inom målområdena tydliggörs.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 25 

oktober 2018. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt nämndens förslag 

till beslut. 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer 

förslagen mot varandra. Ordföranden hörde bifall till beslut enligt 

majoritetens yrkande att överlämna socialförvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

Ordförande fick nämndens godkännande om att förklara paragrafen 

för omedelbart justerad.  
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§ 7 

Motverka äldres hemlöshet  

Svar på skrivelse från Liberalerna (L)  

Dnr 1.7.2–308/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelse från Liberalerna. 

 

Ärendet 

Isabel Smedberg Palmqvist (L) beskriver i en skrivelse till 

socialnämnden att det behövs fler stadigvarande men anpassade 

bostadslösningar för målgruppen äldre hemlösa som är en grupp 

som lever i stor utsatthet. I skrivelsen föreslås också att 

förvaltningen ska verka för att inrätta härbärge för personer utan 

missbruksproblematik och att förvaltningen redogör för hur fler 

äldre hemlösa ska få ta del av bostad först samt hur äldre utan 

missbruksproblematik eller psykisk ohälsa kan få hjälp att komma 

ur sin situation. 

 

Förvaltningen anser att arbetet med att minska hemlösheten bland 

äldre är en viktig och prioriterad fråga. Därför är det viktigt att 

ärenden som berör målgruppen handläggs gemensamt i samråd 

mellan individ- och familjeomsorgen och äldreomsorgen. En 

satsning görs nu inom socialförvaltningens boende- och 

behandlingsenhet på att stärka kapaciteten att tillgodose behovet av 

boendeplatser för äldre personer som lever i hemlöshet. Detta 

genom att boende- och behandlingsenheten successivt ställer om 

stödboendet Monumentet till ett seniorboende för personer över 55 

år, tillhandahåller subventionerade, drogfria akut- och 

utredningsplatser på stöd- och omvårdnadsboende för äldre hemlösa 

över 65 år. Funktionen äldrelots har tillskapats med uppdraget att 

aktivt söka upp och i samverkan med beställande enhet lotsa de 

äldre mot varaktiga boenden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 6 

augusti 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Anpassning av verksamheter och platsantal inom Boende- 

och behandlingsenheten samt Enheten för ensamkommande  

Dnr 1.2.1–531/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Avveckling av stödboendet Ankaret (29 platser). 

2. Omställning av Krukis (26 platser) från nuvarande inriktning 

behandling till stödboende samt utökning med 3 platser.  

3. Flytt av Årsta akutboende till Ankarets lokaler.  

4. Avveckling av Giovannis akut- och korttidsboende (10 

platser). 

5. Förvaltningen får i uppdrag att inrätta akut-och korttids-

platser för ungdomar 13-17 år vid Rågsveds HVB-boende 

samt bereda akutplatser för unga vuxna 18-20 år vid ett antal 

av Boende- och behandlingsenhetens verksamheter. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl. Ledamot 

Rana Carlstedt (S) mfl samt ledamot Anna Rantala Bonnier (F!) 

reserverar sig mot förvaltningens förslag till beslut till förmån för 

sitt eget förslag som anges nedan. 

 

Ärendet 

Förvaltningen följer kontinuerligt hur efterfrågan och beläggning 

utvecklas när det gäller förvaltningens utbud av platser för olika 

målgrupper. Under det senaste året har efterfrågan på platser kon-

tinuerligt minskat vilket medför att en anpassning av förvaltningens 

utbud är nödvändig. 

 

Stödboendet Ankaret och Krukis motivation och behandling har 

olika inriktning men med liknande målgrupp, dvs. vuxna hemlösa 

personer med beroendeproblematik i kombination med psykisk 

ohälsa/sjukdom. För att motsvara den minskande efterfrågan före-

slås en avveckling av Ankaret (29 platser) samt att Krukis, med låg 

efterfrågan på nuvarande inriktning behandling, ställer om till stöd-

boende samt utökar platsantalet från 26 till 29 platser. Det innebär 

att Krukis kommer att ha kapacitet att möta den sammanlagda efter-

frågan som Krukis och Ankaret har idag. 

 

Årsta akutboende (24 platser) som tar emot hemlösa män, kvinnor 

och par, föreslås flytta till Ankarets nuvarande lokaler i Aspudden. 

Orsaken är att hyresavtalet för akutboendets nuvarande lokaler 
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upphör under 2019. I samband med lokalbytet planeras för en 

utökning av platsantalet till cirka 30 platser. 

 

Efterfrågan på Giovannis akutplatser för barn och ungdomar (10 

platser) har minskat varför en avveckling av verksamheten föreslås. 

För att klara svängningar i efterfrågan är det mer fördelaktigt att 

möjliggöra akutplaceringar vid flera enheter, såväl i egen regi som 

upphandlade. 

 

Med de platser som förvaltningen fortsätter att bedriva i egenregi 

tillsammans med upphandlade privata utförare bedömer förvalt-

ningen att stadsdelsförvaltningarnas och enheten för hemlösas 

efterfrågan av platser ska kunna tillgodoses, för både vuxna samt 

barn och ungdomar. Samtliga föreslagna förändringar kommer att 

slutföras vid olika tidpunkter under våren 2019. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 24 

oktober 2018. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag.  

 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl. Ledamot 

Rana Carlstedt (S) mfl samt ledamot Anna Rantala Bonnier (F!) 

lämnar följande förslag till beslut:  

 

1. Bifalla förvaltningens förslag på beslut 1-3 och, 

2. avslå yrkanden 4 och 5 

 

I ärendet framgår det att Ankarets boende föreslås läggas ner vilket 

idag har 29 platser för vuxna personer med missbruk/psykisk ohälsa 

i hemlöshet. Årsta akutboende föreslås i ärendet öka till ca 30 

platser och Krukis till 29 platser, detta ger dock en minskning på 

totalt 20 platser för den aktuella målgruppen. Beläggningen har 

dock minskat över tid, och den minskade efterfrågan kan bero på 

minskad hemlöshet vilket i sådant fall är mycket glädjande. Det är 

dock inte säkert så att större enheter för denna målgrupp är att 

föredra ur brukarnas synpunkt och vi noterar att omställningarna går 

mot allt större enheter för att kunna hålla budget.  

 

Vi anser inte att en nedläggning av Giovannis kan genomföras 

förrän det skapats platser för den äldre målgruppen mellan 18-20 år. 

Även om personerna är vuxna tror vi inte att det är bra att blanda 

dessa unga personer med äldre hemlösa med missbruksproblematik 
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inom de ordinarie verksamheterna på boende och 

behandlingsenheten. Dessutom kommer vi framöver att få ansvar 

för ett stort antal unga vuxna med anledning av den nya 

gymnasielagen varav en del kan tänkas ha stödbehov, det verkar 

inte klokt att i det läget stänga ett av de boendena vi har idag för 

unga personer. Boendet har dessutom en unik kompetens och 

erfarenhet som staden bör försöka behålla istället för att förlita sig 

på privata utförare.  

 

Beslutsordning 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer 

förslagen mot varandra. Ordföranden hörde bifall till beslut enligt 

förvaltningens förslag.   



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2018-11-13 
 Sida 17 (26) 

 

  

 

 

§ 9 

Månadsrapport oktober 2018 

Dnr 1.3.1–536/2017 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapporten 

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per 31 oktober samt dialog med 

samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

 

Det ekonomiska läget för nämnden totalt är i balans med budget. 

Förvaltningen har arbetat aktivt med åtgärder för att öka 

beläggningen inom områdena barn- och ungdom samt hemlöshet 

och missbruk.  

 

Nämndens kostnader för mottagandet av nyanlända bedöms 

rymmas inom beslutad budget och förvaltningen fortsätter med 

omställningsarbetet inom verksamheten för ensamkommande barn 

och ungdomar för att anpassa boendeutbudet efter efterfrågan.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

november 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag.  
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§ 10 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 16 oktober 2018, 

justerat 26 oktober 2018. 

 

Protokoll från socialnämndens organisations och föreningsutskotts 

sammanträde 16 oktober 2018. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 7 november 

2018, justerat 11 november 2018. 

 

Protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor sammanträde 

8 november 2018, justerat 12 november 2018. 

 

Inkomna handlingar till socialnämnden 13 september 2018 – 29 

oktober 2018.  
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§ 11 

Övriga frågor  

 

Nämnden beslutar att lämna följande skrivelser till förvaltningen för 

beredning vid socialnämndens sammanträde 2018-11-13. 

 

Skrivelse till socialnämnden om ”Förslag till beslut angående 

gymnasielagens unga”. Inlämnad av ordföranden Jan Jönsson (L) 

mfl, ledamöterna Andréa Ström (M) mfl, Dan Guillou (MP) mfl, 

samt ersättaryttrande från Claes Nyberg (C). 

 

Förslag till beslut: 

1. Att socialförvaltningen senast till sammanträdet i december 

ges i uppdrag att återkomma till nämnden med en 

redovisning avseende konsekvenserna av den så kallade 

gymnasielagen: 

- En sammanfattad beskrivning av vad lagen innebär. 

- Nulägesbeskrivning av situationen för ensamkommande 

som omfattas lagen. 

- Plan framåt för att garantera att de individer som 

Stockholms stad ska sörja för i enlighet med 

socialtjänstlagen ges en skälig levnadsnivå med 

boendelösning och försörjning. 

- Bedömning av målgruppens mående och övriga stödbehov 

för att klara skolgången, som är en förutsättning för att få 

stanna i Sverige. 

- Bedömning av behovet av fortsatta statsbidrag. 

2. Att därutöver anföra: 

 

Lagen om ny möjlighet till uppehållstillstånd för vissa 

ensamkommande, den nya gymnasielagen, trädde i kraft den 1 juli. 

De ungdomar som omfattas av de nya bestämmelserna hade till och 

med den 30 september 2018 på sig att ansöka om uppehållstillstånd 

för gymnasiala studier. Studierna ska vara genomförda inom 13 

månader för att kunna ansöka om förlängt uppehållstillstånd. När 

studierna är avslutade kan individen ansöka om ett sex månader 

långt uppehållstillstånd som tid att hitta ett arbete i Sverige. 

Individen kan sedan ansöka om permanent uppehållstillstånd om 

hen kan försörja sig själv genom inkomst från anställning eller eget 

företag. 
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Under ansökningstiden omfattas individen inte av socialtjänstlagen. 

På grund av detta har staten beviljat statsbidrag som betalats ut till 

organisationer i civilsamhället som tagit ansvar för 

boendesituationen för dessa unga människor. Statsbidragen upphör 

sista december 2018. Utan fortsatt finansiering innebär det att 

organisationerna avvecklar sina boendelösningar. Individen måste 

därefter ordna med egen bostadslösning, vilket troligtvis blir svårt. 

Ansökan om bistånd kan då göras till socialtjänsten i 

stadsdelsförvaltningarna.  

 

Det har länge varit oklart hur lagen ska tolkas eller om den ens får 

tillämpas och först nyligen stod det klart att lagen nu gäller. Bara i 

Stockholms stad handlar det om flera hundra unga vuxna som 

kommer att behöva stöd för boende och försörjning. Många i 

målgruppen har dessutom dålig psykisk hälsa och en del är redan på 

väg in i kriminalitet och drogmissbruk. Därför brådskar det för 

staden att hitta en lösning som fungerar framåt, både om fortsatta 

statsbidrag beviljas eller ej.  

 

Skrivelse till socialnämnden om ” Samordnande funktion kring 

fadderverksamhet för ensamkommande” inlämnad av vice 

ordförande Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl. Ledamot Rana 

Carlstedt (S) mfl samt ledamot Anna Rantala Bonnier (F!). 

 

Skrivelse  

Det är glädjande att den nya majoriteten har valt att förlänga 

Stadsmissionens projekt Fadderhem för ensamkommande. Detta 

möjliggör för ungdomar att bo kvar inom ramen för stadsmissionens 

boenden och fadderhem istället för att bli hemlösa. Dock är det 

unga i kö till Stadsmissionens projekt och många saknar fortfarande 

ett tryggt boende.  

 

I Juni tog socialnämnden också beslut om att ge Ny gemenskap i 

uppdrag att ha en samordnande funktion för den ideella sektorn 

inom projektet ”Värme och Vila”, där det i uppdraget även ingår att 

ordna temakvällar och volontärsträffar. Vi anser att det vore bra om 

någon aktör tog på sig ansvaret att ha en samordnande funktion och 

även stötta de volontärer som arbetar med målgruppen.  

När staden rekryterar familjehem och jourhem ingår en omfattande 

utredning samt myndighetsbeslut om godkännande vilket inte finns 

inom fadderhemsverksamheten samtidigt som målgruppen har stora 

behov som många gånger är svåra att möta som volontär. Vi anser 

därför att det vore bra om även någon aktör tog det ansvaret att 

stötta volontärerna/fadderhemmen med fortbildning etc.  
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Då många ur målgruppen kommer söka stöd via stadsdelarna undrar 

vi om det kommer några direktiv kring hur de ska hantera 

målgruppen gällande boende, försörjning och annat socialt stöd. 

Många i målgruppen lider av psykisk ohälsa och här behöver staden 

ha ett arbetssätt som fungerar för att möta detta och samverka med 

landstinget.  

 

- Avser den nya majoriteten att komma med några direktiv till 

stadsdelarna?  

- Hur kommer samverkan med landstinget att se ut? 

- Kommer Ny gemenskaps projekt Värme och Vila fortgå? 

Alt. finns det någon planering kring samordning och 

stöttning av volontärer/frivilligorganisationerna?   
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§ 12 

Upphandling av hantverkstjänster i socialförvaltningens 

lokaler  

Dnr 2.11.2–305/2018 

Omedelbar justering 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokumentet för 

upphandling av hantverkstjänster i socialförvaltningens lokaler.  

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut och teckna ramavtal med godkänd leverantör.  

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

- förlängning samt uppsägning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- eventuellt avbrytande av upphandlingen samt  

- mindre justeringar av ramavtal. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialförvaltningens verksamheter hyr lokaler runt om i 

Stockholms län. Hyresvärdarna genomför vissa hantverkstjänster 

inom ramen för hyresavtalen och socialförvaltningen betalar detta i 

vissa fall genom hyreshöjning. Som ett komplement till att 

hyresvärden utför vissa hantverkstjänster inom ramen för 

hyresavtalen upphandlas även externa hantverkstjänster.  

 

Nuvarande ramavtal löper ut den 1 maj 2019 varför en ny 

upphandling behöver genomföras. Upphandlingen genomförs av 

socialförvaltningen på uppdrag av socialnämnden enligt lag (2016:1 

145) om offentlig upphandling (LOU).  

 

Upphandlingen är uppdelad i tolv anbudsområden. Avtal sluts med 

de anbudsgivare som godkänts efter prövning av upphandlings-

dokumentets krav på leverantören respektive tjänsten.  

Socialförvaltningen föreslår att bifogat upphandlingsdokument 

godkänns. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 16 

oktober 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. Ordförande fick nämndens godkännande om 

att förklara paragrafen för omedelbart justerad.  
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§ 13 

Drift av 45 akut- och korttidsplatser 

Tillfälligt avtal 

Dnr 2.11.6–559/2018 

Tilläggsärende 

Omedelbar justering 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner det tillfälliga avtalet för drift av 

45 akut- och korttidsplatser. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna 

tillfälligt avtal avseende drift av 45 akut- och korttidsplatser. 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

- förlängning samt uppsägning av avtal, 

- partsbyte samt underteckna avtal om partsbyte, 

- mindre justeringar av avtal. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

År 2014 genomfördes en upphandling avseende drift av 45 akut- 

och korttidsplatser och avtal tecknades med Skarpnäck Care AB 

(nu: Nytida Bergskristallen AB).  

 

Nuvarande avtal, daterat den 10 december 2014, löper ut den 

31 december 2018 och kunde inte förlängas ytterligare varför en ny 

upphandling genomfördes under hösten 2018.  

 

Då endast ett anbud kvarstod efter prövning och utvärdering av 

anbuden kunde det konstateras att det inte var tillräckligt för att 

täcka stadens totala behov av akut-, korttids- och extraplatser för 

målgruppen. Upphandlingen avbröts därför efter beslut av 

socialnämnden den 16 oktober 2018. 

 

För att tillse att tak-över-huvudet garantin uppfylls har ett tillfälligt 

avtal mellan staden och den nuvarande leverantören Nytida 

Bergskrisallen AB tagits fram i avvaktan på att en ny upphandling 

ska genomföras. Det tillfälliga avtalet omfattar drift av 45 akut- och 

korttidsplatser samt 10 jourplatser och 15 extraplatser för vuxna 

hemlösa personer under en begränsad tidsperiod.  

 

Förvaltningen förslår att det tillfälliga avtalet mellan staden och 

Nytida Bergskristallen AB godkänns. 
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Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 5 

november 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. Ordförande fick nämndens godkännande om 

att förklara paragrafen för omedelbart justerad.  
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§ 14 

Upphandling av alkohol- och narkotikarådgivning  

Beslut om att avbryta upphandling – upphandling av 

entreprenaddrift av alkohol- och narkotikarådgivning för vuxna 

Dnr 2.11.2–304/2018 

Tilläggsärende 

Omedelbar justering 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden beslutar att avbryta upphandlingen av 

entreprenaddrift av alkohol- och narkotikarådgivning för 

vuxna. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att 

underteckna beslut om att avbryta upphandlingen. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Alkohol- och narkotikarådgivning för vuxna har upphandlats i 

konkurrens sedan 1 november 2000. Vid det tidigare 

upphandlingstillfället tecknades avtal mellan socialnämnden och 

AB Cean.  

 

Under våren 2018 beslutades det om att påbörja en ny upphandling 

eftersom ramavtalet löper ut den 1 februari 2019 och inte kan 

förlängas ytterligare. Den 16 oktober 2018 beslutade socialnämnden 

att godkänna upphandlingsdokumentet för upphandlingen av 

entreprenaddrift av alkohol- och narkotikarådgivning för vuxna.  

 

Syftet med upphandlingen har varit att erbjuda alkohol- och 

narkotikarådgivning i form av enskilda samtal, par- och 

familjesamtal samt anhörig- och närståendesamtal.  

 

Inom socialförvaltningen finns Behandlingsenheten för alkohol- och 

narkotikaberoende. Behandlingsenhetens rådgivande verksamhet 

skulle kompletteras genom upphandlingen. 

 

I slutet på oktober 2018 kom det till socialförvaltningens kännedom 

att nuvarande leverantör, AB Cean, inlett ett konkursförfarande 

samt att rådgivningsverksamheten kommer att läggas ned från och 

med den 9 november 2018. Den 1 november 2018 hävde därför 

socialförvaltningen det nuvarande avtalet med AB Cean.  
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Med anledning av dessa oförutsedda omständigheter ser 

förvaltningen över det totala behovet av alkohol- och 

narkotikarådgivning för vuxna. Förvaltningen föreslår därför att 

beslutat upphandlingsdokument inte annonseras och att 

upphandlingen avbryts. Tillsvidare tillgodoser Behandlingsenhetens 

alkohol- och narkotikarådgivning behovet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 6 

november 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. Ordförande fick nämndens godkännande om 

att förklara paragrafen för omedelbart justerad. 

 

 

 

 

Sammanträdet avslutas kl 17:30 

Dragning 17:35-18:00 

 

 

Vid protokollet 

 

 

Maria Adell 


